
Interpellation 
Till: Ordförande Miljö- och byggnämnden

Solceller och kulturmiljöarbete  
I plan- och bygglagens (2010:900) 2 kap. preciseras e; antal allmänna intressen. E; av dessa är 
kulturmiljön u;ryckt som ”stads- och landskapsbilden och platsens natur- och kulturvärden”. På 
Gotland har vi flera områden av stort kulturhistoriskt intresse - bland annat Visby innerstad. 
Skyddet innebär a; befintliga karaktärsdrag ska respekteras och tas Mll vara. I PBLs 8 kap. Finns 
y;erligare regler om förbud mot förvanskning av ”särskilt värdefulla byggnader”. Över huvud 
taget ska ändringar göras med varsamhet. En byggnads värden och kvaliteter ska tas Mll vara.  

Vi vet att försvarsmaktens intressen stoppar solceller på privata villor men mindre känt är att även 
”ordinära villor” i områden från 1950-, 60-och 70-talen stöter på patrull när ägarna söker bygglov 
för solceller. Hänvisningen till ”stora kulturhistoriska värden” framstår som obegripliga när 
grannar ett par hus längre bort i samma område installerat solceller bara några år tidigare. 

I en tid då energiomställning pågår med statliga stödmedel, bland annat till villor inom denna 
ålderskategori (för avveckling av uppvärmning med direktverkande el osv.) framstår det som en 
gåta att bygglov nekas med hänvisning till kulturmiljöhänsyn, speciellt om det förekommer 
solceller i samma område sedan tidigare. 

Det finns en logik i att bebyggelsens årsringar ska skyddas för eftervärlden. Balansgången blir 
svår då alla miljöer av lekmän inte ses som lika skyddsvärda. Samtidigt måste det finnas en 
möjlighet för dagens människor att skapa sig en bättre bostadsmiljö genom anpassningar, 
tillbyggnader och justeringar av sin egen byggnad. 

Ett avslag på en bygglovsansökan innebär också inte ringa kostnader för den sökande och 
eventuella juridiska komplikationer då kontrakt på köp av solceller måste brytas. 

I vår tid är energiomställning och anpassning en nödvändighet. Därför bör den uppmuntras. 

Därför vill jag fråga miljö- och byggnämndens ordförande:  
1. Hur kan fasMghetsägare (utanför Visby innerstad) veta i förväg hur deras ansökningar 

om bygglov för solceller ska bedömas ut kulturhistoriskt avseende? 
2. Hur avser ordförande MBN verka för a; vanliga husägare ska ges en rä;ssäker 

bedömning av bygglovsansökningar för solceller? 
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